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Němčice, Zhoř, Člupek a Pudilka
Vážení spoluobčané,
potkáváme se spolu zase po nějakém čase v době končícího léta a začátku
školního roku. Věřím, že jste si letošního, až dost teplého, léta všichni pěkně
užili a odpočinuli si v rámci volných dnů a dovolených. Však je nám také
odpočinku třeba, vzhledem ke všemu, co se na nás valí. Po době covidové a
energetickém zemětřesení na podzim loňského roku vypuknul ke všemu ještě
válečný konflikt na východ od nás a i v jeho důsledku se ještě zvýšila pani-
ka a strach z nedostatku energií, jejichž ceny se vyšplhaly do závratných
výšin. Jako by nám nestačilo klimatické šílenství a jiná šílenství, která k nám
naopak míří z opačného směru, tedy ze západu. Obyčejný člověk má z toho
v hlavě asi pěkný zmatek, který ještě přiživují všichni zaručení znalci aktuál-
ních poměrů a hlavně způsobů jak vše mrknutím oka hladce vyřešit. Hlavně
si zachovejme chladnou hlavu a nepodléhejme demagogii z obou extrémních
pólů naší společnosti. Možná je lepší všechna legální, pololegální a mnohdy
i zcela nelegální média, sociální sítě a hlásné trouby hned vypnout a
neposlouchat. Věřte mi, je to lepší nejen pro dobrou náladu, které se nám
v současnosti zrovna moc nedostává, ale hlavně pro naše zdraví.
Copak je asi u nás nového? Obdrželi jsme příslib dotace na výstavbu chod-
níku od základní školy v Němčicích ke Člupku, k odbočce k bytovce č.
p. 148 a dále až k pěšince z hlavní silnice na místní komunikaci kolem obec-
ního úřadu. Chodník bude na některých místech doplněn veřejným
osvětlením, místy pro přecházení a před základní školou i nástupními
ostrůvky autobusových zastávek. Budeme muset ale ještě doplnit a upravit
některé detaily v projektové dokumentaci vzešlé ze schvalovacího řízení
na Státním fondu dopravní infrastruktury, poskytovatele dotace. Kromě toho
je připravován harmonogram souvisejících přípravných činností. V současné
době se nacházíme ve fázi poptávkového řízení na organizátora výběrového
řízení na zhotovitele stavby. Až vybereme „organizátora“, tak ten pro nás
provede zpracování zadávací dokumentace a vlastní výběrové řízení
na zhotovitele, dodavatele stavby: „Chodník Němčice – II/358“. Zbývá ještě
zajistit technický dozor investora a autorský dozor. Když to všechno
proběhne dobře, předpokládáme, že bude cca leden 2023. Po podpisu smlou-
vy o dílo by mohla být stavba zahájena dne 1. 4. 2023. Hotovo má být
do listopadu 2023. Vzhledem k předpokládanému objemu stavby, tj. cca 32
mil. Kč včetně DPH a aktuální materiální, personální a hlavně cenové situaci
ve stavebnictví, jsem zvědavý, jak to vše dopadne. Přiznávám, že mám
trochu obavy ale prostě to zvládneme, protože to zvládnout musíme a basta.
V současné době je také dokončován chodník a veřejné osvětlení
na křižovatce na dolních Němčicích a dále směrem k Podrybníku. V rámci
těchto činností, které přispívají ke zlepšení bezpečností v naší obci, je třeba
ještě pamatovat na dokončení okolí zastávek v Němčicích a na Člupku, ste-
jně tak na úpravu povrchu chodníku na Člupku. Když jsme u té bezpečnosti,
bude teď na podzim nainstalován ukazatel, měřič rychlosti před základní
školou v Němčicích ke kontrole rychlosti projíždějících vozidel, kde nedo-
držení předepsané rychlosti bude následně řešeno v přestupkovém řízení
ve spolupráci s městkou policií a městským úřadem Litomyšl. Jo, budou
pokutičky za rychlou jízdu. Když se to osvědčí, budeme v instalaci těchto
měřičů zřejmě dál pokračovat na Člupku a ve Zhoři, jak již bylo dříve
avisováno. Stále také neopouštíme myšlenku úsekového měření. No,
uvidíme, jak se to bude vyvíjet.
Teď se od bezpečnosti na pozemních komunikacích přesuneme k zajištění
bezpečnosti před bleskovými povodněmi. Máme zažádáno o dotaci
na výstavbu poldru č. 4 – Pudilka v údolí ve směru od Vlčkova. Výsledek
se očekává v rozmezí 3 – 6 měsíců od podání žádosti. Případnou výstavbou
dalšího poldru č. 3 – Lipovec bychom postavili zřejmě poslední velkou hráz,
překážku v posledním údolí, kterým k nám do zastavěné části obce proudí
povrchová voda způsobující opravdu velké škody na obecním, státním a
soukromém pozemku. Jsou lidé, kteří s těmito opatřeními nemusí souhlasit a
nesouhlasí, mají na to svůj názor, ale já jsem přesvědčen, že tak děláme
správně. Rozhodně je lepší kona,t než se utápět v nekonečných lamentacích,
že by se mělo někde něco změnit nebo někdo něco jinak dělat či udělat. Je

třeba se naučit se současnými výkyvy počasí žít, vyrovnat se s nimi a pokud
možno být na ně připraveni. Řečmi o tom, že se počasí zbláznilo, nic
nevyřešíme, že?
Tato velká protipovodňová opatření by měla být doplněna menšími opatření-
mi, jako jsou průlehy, ochranné meze a strouhy na zemědělských pozemcích,
které by měly zajistit zpomalení, rozdělení a usměrnění přívalových vod
z extrémních srážek. Je toho hodně v této oblasti před námi ještě na práci,
kdy pomalu ale jistě objevujeme to, co znali naši předci, tj. že voda teče
z kopce dolů. Určitě do této problematiky zapadá i stavba D35, v rámci které
se připravuje studie pozemkových úprav. Mohlo by při dobré vůli účastníků
dojít k realizaci některých uvedených opatření a také obslužných cest přede-
vším pro těžkou techniku zemědělského družstva, což by mohlo a mělo být
výhodné pro zúčastněné strany. Jak to ale v našich „specifických“ pod-
mínkách dopadne, je těžké předvídat a na něco spoléhat. Nechme se tedy
překvapit, optimismem ale zrovna neoplývám.
Zamyslíme se také nad dalším provozem v obecních objektech a zařízeních,
co se úspor ve spotřebě energií týče, prostě jako každý doma. Řekněme,
že zatím sbíráme informace a zvažujeme možnosti. Chceme prověřit
možnost prodloužení topného kanálu z bioplynové stanice zemědělského
družstva a to od základní školy v Němčicích přes údolí do budov obecního
úřadu, kulturního domu a v případě zájmu i prodejny Konzumu. Bude
prověřeno ve studii, která krom technického řešení vyčíslí i předpokládané
investiční náklady a uvidíme co dál. Ve hře je samozřejmě i umístění foto-
voltaiky na obecní objekty pro snížení jejich spotřeby dodávané elektrické
energie. Ještě není jasno, co nám přinese novela energetického zákona
v oblasti komunitní energetiky, což by nás velmi zajímalo. V rámci zpraco-
vávaného pasportu veřejného osvětlení bude také zde prověřena možnost
úspory. Vzhledem ke skutečnosti, že již máme v současné době část veřej-
ného osvětlení osazeného LED svítidly, vzhledem k podmínkám nabízené
dotace a legislativním požadavkům to pro nás nevyznívá příliš zajímavě. Je
tu ještě možnost vypínání osvětlení v noční době, které přinese okamžitou
úsporu bez investičních nákladů, ovšem zase na úkor bezpečnosti v obci.
Jsou ještě i jiné varianty, jak mít částečné úspory v provozu veřejného
osvětlení. Je to o investičních nákladech, opakuji o dotačních a legislativních
podmínkách a o návratnosti vynaložené investice.
Ruku v ruce s energetickými úsporami jde i revitalizace některých obecního
objektů. Jedná se především o obecní úřad, zateplení objektu sportovních
kabin a zateplení stropů základní školy. Na rozdíl od objektu sportovních
kabin, kde nám v podstatě chybí jen zateplení obálky objektu a výměna
vnějších vchodových dveří, potřebuje objekt obecního úřadu kompletní
rekonstrukci, zateplení objektu s výměnou oken a venkovních dveří včetně
rekonstrukce vnitřní technologie vytápění, rozvodů teplé a studené vody a
osvětlení také s využitím prvku FTV (fotovoltaika) jak pro obecní prostory,
tak i pro uživatele dvou obecních bytů.
Máme již hotovou územní studii areálu u ZŠ a MŠ Němčice. Jedná se o návrh
umístění objektů v daném území v předpokládaných velikostech a objemech.
Můžeme nyní přistoupit k projektové přípravě jednotlivých objektů, kterými
je myšleno vybudování zázemí pro základní školu na budově bývalé školní
kotelny a objektu sportovní haly. Bude to časově i finančně náročné ale jak
se říká „štěstí přeje připraveným“. Tak se do toho dejme.
Velmi rád ještě zmiňuji zahájení provozu na víceúčelovém hřišti ve Zhoři.
Věřím, že přes drobné problémy spojené se stavbou hřiště a jeho provozem
se bude jednat o veřejný prostor, kam budou všichni občané místní části obce
se svými dětmi chodit rádi, prostor, který je bude spojovat a nikoli rozdělo-
vat. Je to velmi důležité zázemí pro sportovní a kulturní aktivity, které
se pěkně rozbíhají a i přespolními občany jsou velmi vítány. Jen tak dál.
Pomalu se přibližujeme k dalším investičním záměrům a záměrům obce.
Rádi bychom už zahájili přípravné projektové práce na následnou výstavbu
objektu nájemního bydlení v místě zbořeniště domu č. p. 6 v Němčicích.
Připravujeme také projektovou dokumentaci na případnou rekonstrukci veře-
jného osvětlení na Pudilce a ve Zhoři, které by mělo proběhnout souběžně



Zastupitelstvo obce Němčice schválilo:
62/2022 – program zasedání pro den 27. 7. 2022. (5,0,0)
63/2022 – Nájemní smlouvu o nájmu nebytových prostor, podnájem neby-
tových prostor na provoz kosmetiky a masáží v prostorách kadeřnictví
Kulturního domu č. p. 28 v Němčicích. (5,0,0)
64/2022 Pachtovní smlouvu na užívání pozemků obce Němčice uživatelem
ZD Sloupnice na dobu neurčitou s výpovědní lhůtou 6 let. (5,0,0)
65/2022 – návrh Smlouvy o zajištění přípravy a realizace objektů
vyvolaných stavbou a vypořádání některých práv a povinností souvisejících
s přípravou a realizací stavby: „D 35 Litomyšl – Janov“, SO7 – 157.
Přístupová cesta na pozemky v k. ú. Němčice u České Třebové. (5,0,0)
66/2022 – pronájem bytu v č. p. 107 v Němčicích na dobu určitou
od 1. 8. 2022 do 30. 6. 2023 s 1 měsíční výpovědní lhůtou. (5,0,0)
67/2022 – pronájem části p. p. č. 194/1 v hranicích zahrádky, jak jej žadatel-
ka v současné době užívá, pronájem na dobu neurčitou s 1 roční výpovědní
lhůtou od 1. 8. 2022 za podmínky, že umožní parkování vozidla p. Zlatky
Dopitové o rozměru 3,5 x 6,5 m u č. p. 101 v Němčicích. Předpokládáme
vzájemnou dohodu. (5,0,0)
68/2022 – vyjádření ke studii pozemkových úprav pro stavbu: „D35
Džbánov – Litomyšl – Janov“ ve kterém jsou uvedeny požadavky obce
na dopravní prostupnost území, opravy a výstavbu polních cest,
na protipovodňová opatření, na ochranu sídla před odvodem vod z přilehlých
polí při přívalových deštích, na chybějící krajinnou zeleň a zapojení stavby

D35 do krajiny včetně příloh. (5,0,0)
69/2022 – Závazné stanovisko obce Němčice ve věci povolení kácení dřevin
rostoucích mimo les pro stavbu: „D35 – 3507 Litomyšl – Janov“. (5,0,0)
70/2022 – na základě výběrového řízení a dle zprávy o posouzení a hodno-
cení nabídek ze dne 20. 7. 2022 zadání zakázky na stavbu: „Oprava MK
Němčice 2022“ firmě JD Dlouhý, s. r. o. IČ: 27500403, v celkové hodnotě
díla 1.087.172,90,- Kč včetně DPH. (5,0,0)
71/2022 – aktualizované Směrnice obce Němčice. (5,0,0)
72/2022 – způsob prodeje pozemku pro výstavbu rodinného domu p. p. č.
346/16 dle bodu 6), písm. b) Směrnice pro prodej stavebních pozemků obce
Němčice č. 28, tj. stanovení prodejní ceny a postupné oslovení zájemců dle
data podání žádosti. Prodejní cena stanovena ve výši 700,-Kč/m2. (5,0,0)
73/2022 – Rozpočtové opatření č. 5/2022 obce Němčice. (5,0,0)
74/2022 – podání žádosti o dotaci na výstavbu Poldru č. 4 Pudilka v rámci
realizace protipovodňových opatření obce a pověřuje starostu k potřebným
úkonům v této věci. (5,0,0)
75/2022 – Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu
o umístění stavby č."IE‑12-2008303/VB/40a Vlčkov, vývody z TS 337 –
obnova nn" ČEZ Distribuce, a.s. (5,0,0)
76/2022 – Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu
o umístění stavby č."IE‑12-2008303/VB/45a Vlčkov, vývody z TS 337 –
obnova nn" ČEZ Distribuce, a.s. (5,0,0)

- hlasování – (pro-proti-zdržel se)
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s realizací přeložky NN vedení ČEZ Distribuce ze sloupů do země, jako
přílože této stavby. Termín realizace je zatím v současné době tak trochu
v nedohlednu. Opět je dobré, že budeme na tuto záležitost připraveni. Pro
Zhoř se také zpracovává projektová dokumentace na výstavbu a rekonstruk-
ci dvou opěrných zdí pro zajištění komunikací ve svahu. PD by měla být
k dispozici do konce letošního roku. Pak budeme muset požádat o územní a
stavební řízení, abychom mohli uvažovat o získání potřebné dotace pro rea-
lizaci této stavby. Letos by měla být ještě provedena oprava střechy márnice
v Němčicích, kde máme přislíbenou dotaci ve výši 100.000,- Kč
od Pardubického kraje.
Co se týče dodávky dopravního automobilu pro SDH Němčice, tak jsme již
podruhé museli požádat o prodloužení smluv na přislíbené dotace
od generálního ředitelství HZS a také od Pardubického kraje. Zatím auta
prostě nejsou. Doufám, že se dočkáme, stejně jako jsme se dočkali i dodávky

sanitárního kontejneru (WC) pro sportovně kulturní areál na Člupku.
Kontejner bychom rádi umístili na patřičné místo během podzimu letošního
roku.
„Rozdělaných“ akcí máme dost. Připravovaných a plánovaných akcí ještě
více. Těžko předvídat další vývoj, co se povede realizovat a co ne. Buďme
proto v této době rádi za to co se doposud podařilo realizovat a zůstaňme
nohama na pevné zemi. Může přijít doba, kdy začneme škrtat a škrtat a
budeme rádi, když zbyde na nezbytný provoz. Ale zatím to celkem jde, dejme
si ruku na srdce a važme si toho, co již máme a nezáviďme ostatním, že!
Přeji všem příjemné prožití „barevného“ podzimu, klid a pohodu do dalších
dnů a hlavně si zachovejme se selským rozumem chladnou hlavu na svém
krku. 

- Ing. Josef Racek, starosta obce Němčice

Obecní knihovna v Němčicích
Obracím se na Vás, velcí i malí čtenáři. Ráda Vás
přivítám v místní knihovně na Obecním úřadě v
Němčicích. Pokud rádi čtete, přijďte si půjčit nějakou
knihu. Včetně vlastních knih máme zapůjčené knihy z
knihovny v Litomyšli. Tyto knihy se mění dle potřeby
nejméně dvakrát do roka. Myslím, že si vyberete od
každého žánru.
Výpůjční doba je každé pondělí 16:30 – 18:30 hod.
Těším se na Vás.

- Iva Veselá

Dětský den ve Zhoři
V sobotu 3. září se na hřišti ve Zhoři uskutečnil již 2. ročník dětského dne pořá-
daný naším spolkem. Téměř 50 dětí soutěžilo v mnoha disciplínách a za splněné
úkoly byli odměněni balíčkem dobrot. K dispozici bylo občerstvení, skákací
hrad, k poslechu zahráli manželé Pirklovi a počasí vyšlo jako vždy, takže neby-
lo co řešit. Děkujeme všem, kdo přiložili ruku k dílu, kdo se této akce zúčast-

nili a už teď se těšíme na další. Tou by měla být
15. října drakiáda, všichni jste srdečně zváni.
- MM

SSSS pppp oooo llll eeee kkkk     ZZZZ hhhh oooo řřřř ADVENTNÍ VÝSTAVAADVENTNÍ VÝSTAVA
Vážení přátelé, už je to tu zase…, 
děti šly po prázdninách do školy, je čas myslet na
Vánoce. Po veleúspěšném prvním ročníku,
vynechaném druhém ročníku a komornějším
třetím ročníku, bychom se s vámi rády setkali na  

PRODEJNÍ ADVENTNÍ VÝSTAVĚ. 
Výstavu opět uspořádáme na sále kulturního
domu v sobotu 26. a v neděli 27. listopadu. K
nákupu a prodeji bude všechno možný, kavárna
na jevišti pofrčí. 
Kulturní program zajištěn.
Plakáty s informacemi najdete včas na plakát-
nicích. 

Kontakt pro zájemce o vystavení a prodej 
výrobků -   Z. Šauerová (608 149 037)



P O Z V Á N K A
na besedu s občany (do ročníku 1962), která se koná v Kulturním domě v Němčicích

v sobotu 22. 10. 2022 ve 1330 hodin

K poslechu zahrají Sousedi ze Svinné.

Zveme občany i s jejich partnery            OÚ Němčice

Nezapomeneme….
V září jsme se dozvěděli moc smutnou zprávu, že náš dlouholetý člen
Jarda Kumpošt už mezi nás nikdy nepřijde a nám zbudou jen
vzpomínky ….. vzpomínky na veselého kamaráda, který byl vždy
ochotný přiložit ruku k dílu a pomoci tam, kde bylo potřeba, který
nikdy nezkazil žádnou legraci a my všichni byli rádi, že ho máme mezi
sebou. A Jarda bude mezi námi napořád, v našich srdcích i v našich
vzpomínkách. 

- kamarádi ochotníci

SSSS pppp oooo llll eeee čččč eeee nnnn ssss kkkk áááá     kkkk rrrr oooo nnnn iiii kkkk aaaa
Během léta

se narodily
Fikejzová Dorota Němčice
Hordějčuková Rozálie Člupek

oslavili svá významná životní jubilea
(pouze 60, 65, 70, 75, 80, 85, 90 a více let

Seifertová Ludmila 92 Zhoř
Poul Jaroslav 90 Němčice
Němec Josef 80 Člupek
Stránská Marta 75 Člupek
Holec Jiří 75 Němčice
Bohunková Anna 70 Němčice
Karlíková Věra 70 Němčice
Kolková Marie 70 Zhoř
Suchánková Marie 70 Člupek
Tkadleček Stanislav 70 Němčice
Švec Vlastimil 70 Němčice
Tkadlečková Jaroslava 65 Němčice
Bureš Stanislav 65 Zhoř
Kuchta Martin 65 Němčice

jsme se rozloučili
Mašek Josef Němčice
Kumpošt Jaroslav Němčice

Kalendář  akcíKalendář  akcí

22.10. 13
30

Obec Beseda s občany
29.10. KD Posvícenské kachny
11.11. KD Svatomartinské husy
12.11. KD Svatomartinské husy
12.11. 1430 SZMKT Likérkošt 2022
12.11. 1430 Turnaj v líném tenisu
18.11. Šlegl I muži mají své.... (hrají divadelníci z Helvíkovic)
26.11. SZMKT Adventní výstava
27.11. SZMKT Adventní výstava
31.12. 1000 SZMKT Silvestrovské vážení

Č l u p e k

3.12. KSSČ Zdobení Vánočního stromu
10.12. KSSČ Zpívání u Vánočního stromu 
31.12. KSSČ Loučení se starým rokem

K u l t u r n í  d ů m  N ě m č i c e

C e n t r u m  o b c e

27.11. Obec Rozsvěcení Vánočního stromu

Poctivci ještě žijí...
Rád bych touto cestou poděkoval
zaměstnancům Obecního úřadu
Němčice, kteří našli v brance u čp. 29
ztracenou dvoutisícikorunu a vrátili ji. 
Šlo o peníze spolku SZMKT, určené jako
sponzorský dar pro Mateřskou školu v Němčicích.
Bankovku jsem zřejmě vytrousil, když jsem nesl paní
ředitelce do kulturního domu podepsanou smlouvu a
slíbených 10000 Kč.
Ještě jednou děkuji.

- František Šauer, předseda SZMKT



PŘIHLÁŠKA NA BESEDU S OBČANY
Jméno, příjmení: ..................................................................................................................................................................................

Vyplněné přihlášky odevzdejte v kanceláři Obecního úřadu Němčice
nebo do poštovní schránky na tato místa: Obecní úřad, p. Ladislav Jilg, p. Věra Doležalová, p. Vítězslav Stránský

Uzávěrka přihlášek je16.10.2022,dodatečné přihlášky nejsou možné. Účastnický poplatek 50,- Kč bude vybírán na místě.

 

Ohlédnutí za žněmi
Žně skončily 5. srpna 2022 sklizní triticale ve Sloupnici a jak jsme na jejich
začátku jen opatrně doufali, můžeme dnes potvrdit, že k nám příroda byla
letos štědrá. Průběh počasí byl příznivý i v průběhu sklizně. Letos jsme se
obešli bez krupobití a dosáhli jsme rekordního celkového výnosu v obilovi-
nách, přičemž všechny sklízené plodiny včetně řepky byly v nadprůměrných
číslech.

Stejně jako vloni nám se sklizní pomohl, kromě našich sklízecích mlátiček,
také CLAAS Lexion z Nyklovic a New Holland ze Sedliště, které sklidily
268 hektarů. Kvalita ječmene vyhověla požadavkům pivovaru Radegast, a
tak jsme již v září zahájili první dodávku. 
Stejně dobrá byla i sklizeň slámy. Požadavek zootechniků byl splněn s re-
zervou nejen v množství slámy, ale snad i v kvalitě. Třetí seč senáží jsme
zahájili 16. srpna a ukončena byla 2. září. Sklidili jsme 3 369 tun převážně
jetelů a částečně travních porostů do silážních žlabů v Němčicích. Letošní
potřeba senáží je tak pokryta z 94 %.
Celkem na 358 hektarech jsme zaseli řepku, a to mezi 13. - 20. srpnem. Dne
6. září jsme zahájili sklizeň siláž ní kukuřice pro naši bioplynovou stanici v
Němčicích. Sklizeň brambor jsme zahájili koncem srpna odrůdou COLOM-
BA pro našeho partnera EURO Agras Jihlava. Dosa vadní výsledky jsou také
pří znivé. Probíhá prodej brambor k uskladnění v pracovní dny od 6 do 15 h,
ve čtvrtek do 17 h. Výdej naturálních brambor je pouze do 31. října. Více
informací u vedoucího skladů Oldřicha Vašiny nebo na našich webo vých
stránkách. 

Chovatelský úspěch
Jednou z věcí, která sice není na první pohled vidět, ale je naprosto zásadní
pro úroveň chovu skotu, je genetická hodnota stáda. O úrovni našeho stáda
svědčí fakt, že naše jalovice Sloupnice Vinnie je v  žebříčku Českého svazu
holštýnského skotu na druhém místě v ČR a mezi stovkou nejlepších zvířat
jich máme celkem osm. Je to výsledek cílené šlechtitelské práce s využitím
nástrojů jako je embryotransfer nebo sexování inseminačních dávek.
Plemenná hodnota je určena na základě genomického testu podle selekčního
indexu, který zahrnuje např. užitkovost, plodnost, množství somatických
buněk, exteriér apod. Z nejlepších zvířat se potom u nás i ve světě vybírají
býci do inseminace.

Jalovice Sloupnice Vinnie se narodila ze sexované inseminační dávky a její
matka i babička byly z embryotransferu. Její sestra ze Školního statku Lány,
kam jsme část dávek prodali, patří ve své kategorii mezi 25 nejlepších zvířat
v Evropě. V podniku máme celkem přes 100 zvířat této rodiny.

Další zprávy:
• Je už znám termín letošní besedy s důchodci (24.11.2022) a porady se
zaměstnanci (25.11.)
• Ačkoliv nás růst nákladů nutí zvýšit ceny obědů na 105,-Kč (doprava
zůstává na 10,-Kč), pro zaměstnance zůstává cena stejná. Je to třetí krok naší
pomoci zaměstnancům v této nelehké době.
• Po dokončení projektu technologie bramborárny jsme již předali podklady
pro žádost o dotaci, a tak jsme mohli začít pracovat na dalších záměrech.
Objednali jsme přepravník zvířat  na podvozku DAF, hledáme přijatelnou
náhradu za havarovaný rozvozový automobil na řeznictví, představenstvo
schválilo pořízení technologie na bourárnu a výrobnu řeznictví s podporou
MAS a připravujeme hodnocení dalších priorit.
• Budova bytového domu u řeznictví dostala novou střechu a dva naše silážní
žlaby v Němčicích nový ochranný nátěr.
• Po roční přestávce nastupuje náš KERAX do cukrovaru na řepnou kampaň.
• Řešíme problém zápachu z kejdy u mléčné farmy v Dolní Sloupnici.
• Děkujeme našim fotografům za zaslání fotografií z provozu našeho pod-
niku. I letos je zašleme do soutěže Zemědělského svazu ČR a máme výborný
materiál k sestavení našeho kalendáře pro rok 2023.
• Naše řeznictví i mlékárna se úspěšně prezentovaly na 12. ročníku Guláš
festivalu v Přívratu i krajských dožínkách v Pardubicích. 
• I letos budeme provozovat agroenvironmentální kroužky ve Sloupnici a
Němčicích.
• V prodejně čerpací stanice bylo zřízeno kontaktní místo pro příjem a výdej
zásilek služby PPL, které mohou využít všichni občané.

Víte, že:
Protože zástupci Vlády ČR, ani Ministerstva zemědělství do dnešního dne
nebyli ochotni řešit důsledky nastavení zemědělské politiky v ČR,
Zemědělský svaz společně s Agrární komorou zadali studii dopadů poraden-
ské a auditorské firmě KPMG. Tato studie potvrdila, že 
• změny se negativně dotknou cca 2 000 zemědělských podniků, které před-
stavují 77 % produkce v ČR
• souběh ekologických nařízení s nastavením redistributivní platby, která je
nejvyšší v celé EU, se dotkne nejvíce tzv. citlivých komodit, jako je
živočišná výroba, ovoce, zelenina, chmel, brambory, cukrová řepa,
• za daného nastavení maloobchodních cen nelze bez dotací vypěstovat či
vyrobit bez ztráty žádnou ze sledovaných komodit a bohužel stále platí, že
dostatečná výše zemědělských dotací je klíčovým faktorem k udržení pro-
dukce cenově přijatelných potravin.
• Více informací na www.vladniagrohazard.cz

- Ing. Jaroslav Vaňous, předseda družstva
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Nový školní rok je vždycky nový začátek.. Pro děti, pro rodiče a možná
nejvíce očekávaný okamžik je to pro prvňáčky. I v naší školce jsme
se v červnu rozloučili s předškoláky a 1.září přivítali nové děti. Září
se neobejde bez slziček, je to přece jen velká změna. Letos ale vzhledem
k věku a složení dětí bylo těch slziček velmi málo a to nás těší. A tak jako
každý rok, po nějakém čase si děti zvyknou a začnou se těšit na nové
kamarády, na hračky a společné hry
ve školce i na zahradě. Letos byl velký
zájem o místo v naší školce, bohužel jsme
nemohli z důvodu naplnění kapacity,
vyhovět všem. A tak se stalo, že letos při
nástupu do školky byly všechny děti
tříleté. Provoz začal 22. srpna a tak si děti
užily společné hry hlavně na naší pros-
torné a pěkně vybavené zahradě. A právě
zahrada je místo nejen pro hry a tolik
potřebný pohyb dětí, ale taky slouží
k přímému pozorování přírody a aktivní-
mu zapojení dětí do péče o rostliny. Léto
bylo horké a tak jsme často museli zalé-
vat. Máme sudy, do kterých chytáme vodu
ze střechy. Děti zalévají
mrkev, jahody, kedlubny,
fazole, borůvky rajčata,
dýně, cukety, bylinky
i květiny a taky naši
jabloňku, kterou jsme loni
na podzim společně
s rodiči zasadili. Možná
mi to ani nebudete věřit,
ale letos jsme měli tak
velkou úrodu borůvek,
že stačily na knedlíky pro

celou třídu dětí. Společně jsme vypěstovali několik kedluben a taky krásnou
mrkvičku. Velkou radost jsme měli z úrody rajčat. Na jednom keříku, o který
jsme společně pečovali od jara do podzimu vyrostlo a krásně uzrálo 20
rajčat. Je krásné založit zahradu, ale je to výzva pro všechny zaměstnance,
abychom vytrvali v péči o ni. Společně s dětmi to ale určitě zvládneme.
Na začátku nového školního roku si plánujeme, co bychom s dětmi chtěli

prožít, jak dětem formou hry zprostředkovat
poznání světa kolem nás, jak si společně
vytvořit pravidla chování tak, aby nám spolu
bylo dobře. K tomu nám vždycky velmi dobře
pomáhá práce s pohádkou a tak tomu bude
i letos. Naše české pohádky jsou k tomu jako
stvořené.
A na co se těšíme? Na plavání, které začíná už
21.září, na podzimní dýňovou slavnost,
na lampionový průvod, na pouštění draka
na hřišti, na sbírání přírodnin a tvoření z nich,
na Mikuláše i na Vánoční besídku. Bude toho
ještě mnohem více, co spolu chceme prožít.
S dětmi se totiž nikdy nenudíme a to je velká
radost pro všechny. Zapomněla jsem napsat,

že děti také moc rády
kreslí a malují, proto
Vám na stránky našeho
časopisu nakreslily
obrázky pro radost.
Barevný podzim
čtenářům našeho
časopisu přejí děti a
zaměstnanci mateřské
školy.

- V. D.

1. září jsme přivítali 12 nových prvňáčků. Doufáme, že se jim bude ve škole líbit,
že se jim bude dařit a po skončení školního roku si už sami přečtou nějakou pěknou
knížku. Dva noví žáci přibyli také do druhé a čtvrté třídy, dojíždějí k nám ze Suché.
Původně jsme také v červnu zapsali jednu ukrajinskou holčičku, ta se však s maminkou
vrátila do své země.
Pedagogický sbor posílila nová paní vychovatelka Pavla Kadrmasová, která se bude
starat o děti ze 3., 4. a 5.ročníku ve školní družině.
Doufáme, že se nám letošní školní rok podaří absolvovat bez uzavírek a pro děti zre-
alizujeme naplánované akce:

• Plavecký výcvik pro 2.-5.ročník
• Program na „Besedu s důchodci“

• Vánoční prodej výrobků
• Lyžařský výcvik
• Beseda s panem starostou

• Recitační soutěž
• Den vody

• Exkurze na čističku odpadních vod

• Clean up the world – úklid obce
• Divadelní představení – ke Dni matek
• Sběr papíru
• Pasování prvňáčků na čtenáře v MK Litomyšl
• Divadelní představení pro děti
• Den dětí
• Škola v přírodě na statku v Oucmanicích

…a další dle aktuální nabídky

Také v tomto roce mají naši žáci možnost navštěvovat různé zájmové kroužky:
Angličtina, Děti na startu, Keramika, Agroenvironmentální kroužek, Počítačový
kroužek.
V průběhu školního roku budou také dále pokračovat „Projekty ke klíčovým kompe-
tencím“, které mají za cíl více propojit učební látku s praktickými dovednostmi. Moc
se na práci s dětmi těšíme!

- Lydie Věnečková
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Máme za sebou jaro, léto, aktivní období pro akce
našeho spolku. V areálu „U mlejna“, kde se odehrává
většina našich akcí, se 30. dubna stavěl Máj, chlapi
přivezli smrk, holky udělaly věnec a v 16:00 se tyčila celá ta paráda k nebi. 
28.  května bylo tradiční „Kácení Máje“. Nechyběly zde poctivé člupecké
koláče, děkujeme školní jídelně za zázemí a babinci za upečení, které doplni-
ly holky z KD o frgály – děkujeme. Úžasné bylo vystoupení našich dětí
ze ZŠ Všeználek. Šárka Šintáková připravila krásné vystoupení, kde šikovně
zakomponovala místo i samotnou akci. Navíc se ještě po celé odpoledne
věnovala malování na obličej, které si děti moc užily. I tady patří velký dík.
Na oživení programu bylo vystoupení Waldy Matušky revival. Kdo přišel,
nelitoval. Nepřálo nám jen počasí. Ale to vyřešil teplý svetr a grog.
Druhou velkou akcí je „Mlynářský bál“, ten se uskutečnil 19. srpna. Tady
počasí super. Nechyběl staročeský kočičák, mlynářský mix, škvarková
pomazánka, škvarkové placky a poctivé kynuté buchty. Spokojenost byla
i s velkou, vesměs „konzumační“ tombolou a nechyběla kapela Septima.
Příjemným oživením bylo „Mlýnské kolo“ z dílny 3 generací chlapů
Suchánků. Prostě krásná práce. Holky opět zatančily, pod vedením Jany

Vavřínové usilovně cvičily a výsledek se dostavil. Mile
překvapili naši chlapci květinou po vystoupení, to skutečně
potěšilo. Nic moc by to nebylo bez sponzorů. Moc všem

děkujeme za všechny dary. Mám vždycky radost z toho, že se ještě na vsi
umíme potkat, posedět, pobavit se.
No a osobně největší radost mám z nových WC. Sice ještě neslouží, ale jsou
tady a to už je jen krůček k realizaci samotné. Vy všichni, kteří jste na dílo
přispěli, vidíte, že peníze byly použity správně a na jaře si konečně užijeme
příjemného zázemí. Moc děkujeme obci, že na konec s námi a hasiči našla
společnou řeč (nebyla to procházka růžovou zahradou), a naši dědové a
tátové si nebudou tam nahoře myslet, že jsme k ničemu, že si ničeho
nevážíme, a to stejné naše děti a naše vnoučata. V další etapě se provede revi-
talizace vrb a budou se opravovat střechy na obou zbývajících objektech
v areálu. Jsem celoživotní optimista, tak si myslím, že je to dobrá investice,
že ten odkaz tady je a bude. Děkuji Vám, kteří jste u toho všeho byli s námi,
těším se, že se ještě letos potkáme na člupecké návsi v prosinci.

- Za KSSČ Milena Jilgová
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Sbor dobrovolných hasičůSbor dobrovolných hasičů
Pouťové odpoledne
23. 7. 2022 se po dvouleté pauze v areálu na Člupku konalo
pouťové odpoledne. Akce byla zahájena v 15 hodin. Program byl
vskutku bohatý a pestrý. Nabízel soutěže a zábavné aktivity
především pro mladší návštěvníky. Děti si zde mohly například
vyzkoušet střílet vzduchovkou na terč, malovat na velké plátno, či
se projít po laně. Za tyto úkoly dostávaly malou odměnu,
většinou v podobě nějaké sladkosti. Na konci
se rozdávaly diplomy, medaile i drobné věcné ceny.
Mimo soutěž si však mohly užít i řetízkový kolotoč,
mohly si na střelnici vystřelit nějakou malou drobnost, či
se projet na koních Benovi a Peguši. Vše samozřejmě
s doprovodem hudby, jež na akci hrála až do 22 hodin.
Bohaté občerstvení také nemohlo chybět.
Okolo sedmé hodiny odpolední, po krátkém dešti, který
vyhnal koníky ze scény, vystoupilo družstvo mladých
němčických hasičů s ukázkou požárního útoku. Úspěšně
uhasili malé makety domků a tímto nám ukázali svoji
šikovnost a zdatnost.
Děkujeme všem návštěvníkům a také hlavně sponzorům
akce. Budeme se snad těšit i příští rok.

Pirátská cesta za pokladem
Jako zakončení prázdnin jsme dětem 19.-20. 9. připravili dobrodružnou
pirátskou výpravu za pokladem.
V pátek 19. 9. jsme se kolem páté hodiny odpolední
setkali v areálu na Člupku. Většina z nás rozbalila
své stany, a i s menšími komplikacemi je úspěšně
postavila.
Děti měly jako první úkol namalovat svoji vlastní
pirátskou vlajku, kterou si další den vezmou s sebou
na jejich příští putování. To se jim také povedlo.
Všechny vlajky byly moc krásné.
Když dotvořily svá velká díla, začalo se smrákat.
Odešli jsme proto na noční stezku odvahy. Tady
musely děti ukrást klíče spícímu pirátovi. Většina
se obávala lstivé tmy, ale jako praví hrdinové pro-
lomily svůj strach. Všichni došli do cíle a úkol
splnili.
Slunce sice zapadlo, ale zábava byla samozřejmě
v plném proudu. Občerstvení pro děti i dospělé
nemohlo chybět. K večeři si všichni dali buď
výbornou klobásu, nebo skvělý kuřecí steak.
Když nadešel správný čas, všichni se šli ubytovat
do svých provizorních příbytků. Někdo do stanu a
někdo pouze se spacákem na parket.
V dopoledních hodinách dalšího dne, po tom, co
se všichni vyspali do růžova a nasnídali se, jsme
vyrazili na výpravu. Cíl byl jasný, získat poklad
kapitána Šedovouse.
Po cestě se děti setkávaly s různými úkoly. Některé
spojeny i s hasičským sportem. Jako například
poznávání topografických značek a orientace mapy.

Dále si mohly zkusit jít poslepu po provázku, házet kamení
na nepřátelskou loď, vyřešit tajemnou hádanku díky Morseovy

abecedy a spoustu dalších aktivit.
Za splnění těchto úkolů dostaly vždy kus mapy, vedoucí
k pokladu. Na konci si ji poskládaly dohromady a začalo hledání.
To bylo úspěšné. Děti se ujaly pokladu a následně jsme se všichni

došli naobědvat do hospůdky u Sitařů.
Po výborném obědě pro děti přijela hasičská Avie a zavezla je zpátky

na Člupek. Tady si
našly jeden správný
z dvaceti klíčů,
které ukořistily noc
předtím při noční
hře a otevřely truh-
lu s pokladem. Ta
ukrývala různé
sladkosti a drobné
hračky, které si
mezi sebou mladí
piráti samozřejmě
s p r a v e d l i v ě
rozdělili.
K večeři nám
šéfkuchař uvařil
výborný guláš a

touto dobře dokořeněnou tečkou
jsme ukončili naše pirátské putování.
Oba dny jsme si všichni velmi užili.
Program byl nabitý a nikdo neměl
šanci se začít nudit.

Příprava na ZPV
Po prázdninách jsme začali trénovat
na soutěž ZPV (závod požárnické
všestrannosti). Jedná se o přespolní
běh, při kterém soutěžící plní různé
úkoly. Obsahuje střelbu
ze vzduchovky, základy topografie,
uzlování, základy první pomoci,
určování vhodného a nevhodného
hasícího přístroje (požární ochrana)
a překonání vodorovného lana.
Mladší hasiči běží 2 kilometry a
starší 3. Na podzim nás čekají 2
závody. Každý pátek se proto
setkáváme v hasičské zbrojnici a
pilně se připravujeme.

- Žaneta Vytlačilová
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6. fotbalový kemp Němčice 2022

Již 6. ročník fotbalového svátku dětí od 5 do 15 let proběhl na našem hřišti
o víkendu 13.-14. srpna. Tentokrát se přihlásilo 44 hráček a hráčů, nakonec
se 4 děti omluvily a byla nás rovná čtyřicítka. O skvělý servis stravy a pit-
ného režimu se starala děvčata Jitka Marková, Jana Marousková a Martina
Pavlišová, o tréninkovou aktivitu tří věkových skupin se staral Kuba Marek,
Tomáš Marousek, Franta Veselý a Lukáš Pavliš. Jako tradičně, dvoudenní
program se skládal nejenom z tréninků, ale také z teambuildingových akti-
vit, kde se v namíchaných družstvech prolínaly děti od nejmenších po ty
nejstarší. Na sobotní šipkovanou nám přišli pomoci Táďa Vytlačil s Týnou
Mikuleckou. O nabídku bufetu se tradičně postaral pohostinný mlynář Víťa
Stránský.
Letošní ročník měl podtext nevyzpytatelného počasí. Před rokem jsme veš-
keré volnočasové aktivity trávili na koupálku, letos se ze dne na den počasí
změnilo a snad zázrakem jsme strávili celé dva dny v ideálním fot-

balovém počasí. V nedělním programu k nám přilétla čtveřice profi létajících
trenérů, kteří obohatili nejenom tréninkovou jednotku našich dětí, ale
i trenéři se měli příležitost přiučit novým tréninkovým technikám a metodice
v práci s dětmi.
Přestože je příprava a realizace kempu časově i finančně dosti náročná,
věříme, že si děti víkend s míčem skvěle užily a dokázali jsme smysluplně
obohatit jejich prázdninový čas.
Velké díky celému realizačnímu týmu, dětem za hojnou účast a holkám z KD
za skvělé obídky.

- Za realizační tým Lukáš Pavliš

www.sokolnemcice.webnode.cz
www.pripravka.unas.cz

… dotkněte se našich příběhů …

Nějak se nám to zvrtlo……..
….. a je to trochu jinak, než jsme

doufali. Nejenom počasí si s námi
v druhé polo-vině září pohrávalo
spíš nižšími teplotami a větší
vlhkostí, ale ani dění v naší ochot-
nické činnosti se nevyhnuly  kom-
plikace. Jak jsme již dříve avizo-

vali, chystali jsme na listopad pre-
miéru našeho nového divadla

s policejní tématikou a těšili se, že po
odmlce vlétneme mezi vás v plné síle a

nabyti pozitivní energií. Nezbývá nám momentálně nic
jiného, než se omluvit, že premiéru jsme nuceni odsunout až
na březen 2023. Vzhledem k tomu, že představitelka hlavní
role bude nějaký čas zdravotně indisponována a nemohla by
se  plnohodnotně oddat své divadelní postavě a ani
nechceme herecké obsazení měnit, rozhodli jsme se
k tomuto řešení. A zdraví je prioritou pro každého a je
hrozně moc důležité a my držíme palce, aby všechno bylo
OK.
Ale nebojte se, máme v záloze na pátek 18.listopadu naše

ochotnické kolegy z Helvíkovic, s divadelní hrou „I muži
mají své ….“. A slibujeme, že se vyplatí na toto představení
přijít, protože ti z nás, co měli možnost vidět jednou, přij-
dou i podruhé, neboť se podle nich jedná o opravdu velkou
příležitost se skvěle pobavit a zasmát se. Doufám, že při-
jdete helvíkovické  podpořit potleskem, který je pro nás
ochotníky tou největší odměnou. A my vám slíbíme, že o to
víc se budeme snažit, abychom v březnu příští rok, nejenom
polechtali vaše bránice, ale pořádně je smíchem rozvi-
brovali.
Doufáme, že nám i nadále zůstanete nakloněni a my se
s vámi budeme v hojném počtu potkávat na našich akcích.

- Za ochotnický spolek B.V.
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Charitativní prodej květin a 
podpora sbírky „Čas pro Denisu“

S blížícím se školním rokem se začali nejen místní občané poptá-
vat, zda bude opět prodej květin. (Což tedy ve mně budí lehké
obavy, že se stává pomalu tradičním ). Načež jsme usoudily,
že tedy prodej bude a v souvislosti se sbírkou, která v té době
„běžela“ na Doniu, jsme se rozhodly výtěžek věnovat paní Denise
ze Zhoře.
Předposledního června po dvou dnech intenzivních příprav
se prodej uskutečnil. Počasí nám teda vůbec nepřálo… Naše obavy,
zda vůbec někdo přijde v tom lijáku, se ale pomalu rozpustily
s proudícími zákazníky, kteří nakoupili květiny, dali si kávu a
s námi i mile pohovořili.  Děkuju moc všem, kteří nakoupili
květiny v tomto prodeji – udělali tím radost paním učitelkám,
maminkám, manželkám, milenkám nebo prostě jen sobě a podpořili
tak někoho, kdo to moc potřebuje…. Vybralo se přes 24 000Kč.
Takže díky vám!!!
Děkuju moc Zdenče, která se do vázání nechala opět uvrtat, protože
bez ní by nebylo co prodávat…. Jítě za pomoc při kasírování, neb
to je činnost potřebná a zodpovědná… Lucce za to, že poskytla
zázemí na KD s možností kávičky a že psychicky zvládla něko-
likadenní přítomnost a požadavky Marouskový 

- Za organizační tým napsala: Janča Marousková

Likérkošt 2022
Po dvou COVIDOVÝCH absencích plánujeme letos opět
pořádání již tradičního Likérkoštu. Počasí bylo letos příznivé a
urodilo se kdeco. Máte-li tedy dobrý likér, neváhejte a
pochlubte se. Jako odměnu za 0,5l vašeho likéru budete moci
bezplatně ochutnat a ohodnotit vzorky ostatních přihlášených
účastníků.

Koštovat se bude 12.11. od 1430.
Vzorky likérů přebírá od 7.11. František Šauer. 
Těšíme se na Vaši účast a spolupraci                          - SZMKT a KD



Oddíl míčových her
Nově vytvořený oddíl míčových her odstartoval 21.4.2022 ukázkovou hodi-
nou. Děti si vyzkoušely přehazovanou, basketbal, házenou nebo všem zná-
mou vybíjenou v různých obměnách. Nejvíce zájmu vzbudila přehazovaná,
které jsme se většinu hodin věnovali. Děti se naučily správně házet, chytat,
základní pravidla a pokročili jsme i k začátkům volejbalového odbíjení.
Mimo přehazované jsme nakoukli také do basketbalu, kde jsme se učili
správnou techniku driblinku a také střelbu na koš. Oblíbená vybíjená nes-
měla chybět téměř na žádné hodině. Kromě míčových her, které byly hlavní
náplní každého tréninku, jsme se s dětmi v rámci rozcvičení naučili spoustu
jiných her. V den vysvědčení jsme s dětmi vyrazili na rozlučkovou
procházku, která začínala na hřišti ve Zhoři a končila malým občerstvením
v KD Němčice. Celkem jsme měli 11 tréninků včetně rozloučení a míčové
hry navštěvovalo pravidelně téměř 15 dětí. Novou sezonu odstartu-
jeme 15.9.2022 na hřišti ve Zhoři. Těšíme se na všechny nové, ale
i známé tváře, které se rozhodnou k nám připojit.

- Za oddíl míčových her Andrea a Hanka

Cvíčo s Jančou a Ivetou
Zatím co příroda se s podzimem začíná připravovat na období zimního klidu,
pro nás naopak přichází období plné pohybu.
I v letošním roce nás čeká Cvíčo a zveme tímto všechny na první otevřenou
hodinu, která proběhne 3.10. od 15:45 hod., ve školní tělocvičně. Vítány jsou
děti i rodiče, aby se mohli seznámit s programem a aktivitami, které děti
čekají. Cvičíme pravidelně každé pondělí a to dle počasí na hřišti či
v tělocvičně základní školy.

Cvíčo je určené zejména pro „školkáčky“ od 4 do 6 let. Mimo tuto věkovou
hranici je možné se dohodnout, rády přibereme i mladší 3 leté parťáky, vše
záleží na samostatnosti dítěte a také na obsazenosti kroužku.
Nadšenci fotbalového míče se mohou zapojit do tradičního fotbalového týmu
a školáci se po vyučování přidat do znovu otevřeného oddílu míčových her
či si vyzkoušet ping pong. Zkrátka a dobře je z čeho vybírat!
Už jen zbývá, abyste vy dětem připravili cvičky  my oprášíme bosu, roz-
motáme švihadla, dofoukneme míče a v říjnu může Cvíčo směle vypuknout 

- Iveta a Janča

TJ Sokol nový školní rok
S příchodem nového školního roku nám po 2měsíční prázdninové
odmlce začíná opět nová sportovní sezona. To, že nejsme pouze
fotbalovým klubem dokládají aktivity oddílů, které se věnují pohybu
dětí od 1 roku věku. Jsem pyšný na to, že část dospělácké základny dokáže
v naší obci připravit tak širokou nabídku sportu pro mládež.
Jde o Malíčky, kteří ve věku 1-3 let docházejí do zasedačky OÚ. Dále je to
Cvíčo, které je určeno převážně pro děti MŠ a Míčové hry, které
se děvčatům podařilo po dlouhé odmlce opět postavit na nohy a mají
k tréninkům překrásný areál zhořského hřiště. Dalšími oddíly jsou stolní
tenis, v kterém se prolínají mládežnické tréninky s těmi dospěláckými a
nemohu také zapomenout na oddíl šachů, který má v našem spolku dlouhou
historii. Komentáře a příspěvky jednotlivých oddílů nechám na samotné
vedoucí, kteří vás průběžně ve Zlatém pásku informují o dění v jejich od-
dílu.
Členská základna nám roste nejenom příchodem těch nejmenších dětí
do oddílů Malíčků, Cvíča a fotbalové školičky, ale hlásí se k nám i děti
kolem 10-15 let, které ke konci prázdnin začaly docházet z okolních obcí a
měst. Letos jsme poprvé neinvestovali čas a finance do náborů fotbalového
oddílu a paradoxně nám přišlo nejvíce nových dětí. Je vidět, že osobní refe-
rence a pozitivní jméno našeho spolku má větší sílu než vylepování letáků
po okolí. Velké navýšení základny bude mít určitě i založení mužského fot-
balového oddílu, jehož základem jsou naši odchovanci. Samotné počty člen-
ské základny popíšu v dalším čísle ZP ke konci roku.
Ač výše uvedené řádky vypadají skvěle, za činností spolku se skrývá velké
množství organizační a tréninkové práce spousty lidí. S úbytkem zájmu z řad
dospělých a se zvyšujícím se zájmem dětí, je naše práce náročnější
v porovnáním s předchozími lety, ale je jen na nás, jak se dokážeme
se situací vyrovnat a vést spolek s vyrovnanými lidskými zdroji.

Jako obvykle během podzimní části budeme vyrábět týmové
bundy (Červené Karkulky), kterých jsme od roku 2014 vyrobili
již 263 kousků! K druhé polovině roku patří také formální

setkání sedmi členného výboru spolku k projednání výhledu
aktivit do konce roku a zaplánování valné hromady na začátek 2023. Valná
hromada bude mít tentokrát volební podtext, volen bude jak předseda kon-
trolní komise, tak předseda celého spolku.
Na závěr bych chtěl poděkovat našim sponzorům, divákům a hlavně
trenérům jednotlivých oddílů za skvělou práci a podporu zejména
mládežnického sportu v naší obci.

- Lukáš Pavliš, předseda spolku



U11 - starší přípravka
Vážení příznivci němčického sportu,
pro starší přípravku odrostlo do nové sezóny 2022-23 hned 6 kluků, kteří
pravidelně jezdili na turnaje. Z původního týmu nám tedy zůstalo 8 kluků,
což jsme brali jako minimum pro přihlášení soutěže. Zároveň nám vznikla
potřeba integrace hráčů z mladší přípravky, která zatím hraje pouze přátel-
ská utkání.
Trénovat jsme začali poslední dva týdny o prázdninách, protože už 4. září
nám startovala sezóna domácím turnajem. Hned po letním fotbalovém
kempu naše řady rozšířil Robin Radimecký a průběžně jsme na naše
tréninky zvali další hráče a hráčky z mladší přípravky. Velice nadějně
se prezentují právě holky, které i naše zkušené borce překvapily bojovností,
nasazením a fotbalovostí.
V této chvíli máme odehrané dva turnaje. Již zmíněný domácí, kde jsme
skončili na hezkém druhém místě. A turnaj v Pomezí, který jsme díky nemo-
cem odehráli bez střídání, ale umístili jsme se na ještě hezčím prvním místě.
Věřím, že na další turnaje s námi už vyrazí i děvčata, aby se začala roz-
koukávat v soutěžních zápasech. Celkem odehrajeme 7 turnajů.
Na domácím hřišti v Němčicích se opět představíme v neděli 9.10., tak při-
jďte kluky a snad už i holky z U11 podpořit.
Němčice v naší kategorii U11 reprezentují Lukáš Hác, Tobiáš
Mackerle, Vojtěch Stráník, Matouš Veselý, Viliam Martinec,
Robin Radimecký, Tomáš a Štěpán Krejčí, František Májek,
Aleš Kolář a zmiňovaná děvčata Anna Zavřelová, Anežka
Beranová, Berenika Tkadlečková a Tereza Ramešová.

Výsledky zápasů a další informace o akcích TJ Sokol

Němčice se dozvíte na https://pripravka.unas.cz.
- Pohybu dětí zdar. - F. Veselý a P. Mackerle

U15 - Starší žáci
Již několikátou sezónu jsme přihlásili pouze soutěž starších žáků
U15, kde trénují a hrají jak starší, tak i mladší žáci. V loňském podzimním
čísle jsem popisoval, jak nám s novou sezonou skončilo v této kategorii 5
dětí z 28. Nejde o to, že skončí, ale že rodič informuje trenéra formou SMS,
aniž by důvod a okolnosti vysvětlil „osobněji“ a přišel to říci do kabiny.
Ukončení vždy respektuji (a budu rád, pokud se budou věnovat jinému
sportu), ale učit děti vyhýbat se odpovědnosti a upřímnosti je obrovská
chyba rodičů, ke které můžeme pouze přihlížet.
Jsem realista a pro tuto novou sezonu jsem očekával podobný scénář. Účast
na fotbalovém kempu a první tréninky ke konci prázdnin jsou vždy
ovlivněny prázdninovým rozpoložením dětí, rodičů a celých rodin. V žácích
máme na papírové soupisce 28 hráčů a zdá se, že svou činnost ukončí 4
z nich. Jeden z důvodu priority jiného sportu, druhý díky odstěhování a ti
poslední dva zřejmě ze sociálně neutěšené situace jejich rodiny. Zde
se snažíme jako spolek nějakým způsobem rodině vypomoci.
Závěr je takový, že máme přihlášenou soutěž starších žáků, kde máme
k 12 borcům ročníku 2008/2009 k dispozici dalších 12 hráčů mladších žáků
2010/2011. Pro tuto sezonu se budeme snažit změnit přístup právě k těm
mladším, kteří přicházejí o herní vytíženost a nemají možnost získávat herní
zkušenosti ze zápasů se svými vrstevníky. Máme v plánu nabídku řady přá-
telských utkání s okolními kluby. Kolik těchto „přáteláků“ za podzim
odehrajeme bude souviset se zájmem rodičů, kteří mají obavy o to, aby
jejich děti nehrály s o tři roky staršími. Příští rok budeme mít do mladších
žáků (2011/2012) poměrně silný kádr a výše uvedená cesta, jak umožnit
herní rozvoj mladších žáků, mi přijde logická a smysluplná. Ke konci roku
vás budeme informovat o vývoji této žákovské skupiny, která má velký výz-
nam pro návaznost kategorií v dalších letech.
Nyní mi dovolte popsat situaci celého kádru starších žáků U15. Do dorostu
nám odešel jediný hráč ročníku 2007, posílili jsme šesti novými hráči 2011,
navíc k nám chodí trénovat jeden hráč ročníku 2009, který má zájem k nám
přestoupit z jednoho městského klubu. Již celé jaro jsem se s touto skupinou
hráčů intenzivně zaměřoval na kontakt s míčem a rozvoj herních dovednos-
tí v prostoru, který jsem vnímal jako největší slabinu v konfrontaci s týmy
okresní žákovské soutěže. Ač přijetí jiné tréninkové metodiky a odlišného
herního stylu hráči nepřijímali (a někteří ještě přijímají) jednoduše, věřím,
že je to cesta rozvoje a příprav těchto kluků do dorostenecké soutěže, kam
ročníky 2008 odcházejí. Velké poděkování patří Lukáši Pávkovi, který
se těmto ročníkům 9 let věnoval a je stále ochoten v případě nějakého
výpadku trenéra pomoci. Jak víte, lidí kolem mládeže ubývá, takže velké
poděkování pro Honzu Stránského, který mi s žáky pomáhá a pro Láďu
Hondla, s kterým jsme myšlenku „přáteláků“ pro mladší žáky tak nějak
upekli. Věřím, že energie, kterou do těchto 24 krokodýlů vkládáme, bude
mít smysl a pomůže nám do dalších let.
K samotné soutěži U15, kterou máme rozehranou, jen krátký komentář viz.
dole. V den kdy, píšu tento článek, máme za sebou pouze dva zápasy.

Přestože byly vítězné a kluci předvedli uspokojivý výkon, je potře-
ba na sobě dále pracovat. Jsem zastáncem toho, že všechno je

pomíjivé. Úspěch i neúspěch. Je pouze na nás, jak dlouho ta úspěšná, či
neúspěšná část cesty bude trvat. K změně dojde vždy, to si pište!

- Lukáš Pavliš, trenér

Němčice – Janov 4:0 (28.8.) Góly: Suchánek Karel, Voleský Jonáš, Kolář
Vítězslav, Rozvoral Stanislav
Vítězný vstup do podzimní sezony se podařil na výbornou. Předvedli jsme
na domácím trávníku velmi slušnou kombinační hru. Kromě jedné penalty
jsme všechny gólové šance vypracovali po zemi, naši hru domácí diváci
dokázali ocenit skvělou kulisou. Naši borci po zápase poděkovali
ukázkovým tučňákem …

U15 Litomyšl/Čistá – Němčice 2:4 (3.9.) Góly: 2x Pecháček Matěj, 2x
Rozvoral Stanislav
Předvedli jsme, že týmy jako Litomyšl (spojené s další vesnicí) se dají
porazit. Ač jsme měli 15-20 min výpadek koncentrace, kluci si došli pro
další 3 body. Do zápasu nastoupilo i 5 hráčů mladších žáků. Příjemná byla
gratulace a ocenění rozhodčím, novinářem SY deníku a členem výboru
Jiskra Litomyšl.

U19 Jevíčko/Jaroměřice – Němčice 2:6 (10.9.)
Šlo o zápas našeho dorostu, v kterém pomohli tři kluci z naší žákovské
skupiny. Byl to Matěj Pecháček, Vítězslav Kolář a Ondřej Hác. Velké
poděkování klukům, že se postavili až 19letým protihráčům a pomohli tak
k jednoznačnému vítězství dorostu na venkovním hřišti!

- Lukáš Pavliš & Lukáš Pávek, trenéři
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Založení oddílu mužů
Tento milník byl již několikrát diskutován na výborech FO s tím, že tento
dlouhodobý cíl jsme plánovali na sezonu 2025/2026, tedy za dva roky.
Vzhledem k tomu, že aktivně vedeme mládež k sportu již 13. rok a s prvními
fotbalovými přípravkami pracujeme 11 let, přišla otázka, zda tento krok
neudělat dříve. Prvním důvodem jsou hráči, s kterými jsme před 3 lety
založili krajskou soutěž dorostu (16-19 let) a kteří nám postupně odcházejí
do kategorie mužů. Druhý důvod pak byla parta starších hráčů, kteří
v Němčicích historicky hráli a mají zájem těmto mladým klukům pomoci
svou aktivní účastí. Ještě, než jsme udělali první schůzku hráčů, vložili jsme
od ledna energii do zajištění trenérských zdrojů a obvolali nějakých 12
potenciálních trenérů v okolí. S některými proběhla i osobních schůzka.
Bohužel, realita současného stavu v mládežnickém i dospěláckém sportu
není růžová a nejslabším článkem je chuť a prestiž trenérů, kteří pro vás
budou tuto časově náročnou práci dělat. Většina lidí nám doporučovala ať
do toho jdeme s tím, že pro III. třídu okresní soutěže není plnohodnotný
trenér nezbytný.
Myšlenka mužů dále pokračovala koncem května svoláním osobní schůzky
s hráči, kde byli informování o všech přípravných aktivitách, zazněly příleži-
tosti i rizika rozhodnutí, reálný stav trenérů v okolí a předběžný realizační
tým. Každý z hráčů zde dostal slovo a měl možnost se vyjádřit, jak aktivní
účast vnímá a kolik svého osobního času tomu může věnovat.
Od této schůzky proběhlo kolem šesti tréninků a přátelských utkání
s dorostem, kde se ukázalo, že jádro těchto nadšenců smysl má. Po většině
tréninků se sedlo, probralo se co je nového, postupně se přidávali další hráči
a začala se skládat mozaika kádru, který dnes máme.
Tato skupina čítá 21 hráčů přes 19 let (+5 starších hráčů na výpomoc), navíc
máme dalších 5 hráčů dorostu ročníku 2004, kteří příští sezonu v mládeži
končí a půjdou do mužů.
Jako klíčovou beru shodu všech členů týmu na poslední tréninkové schůzce
koncem června, kde padlo rozhodnutí oddíl mužů do soutěže přihlásit. Jasně
zaznělo, že existence bude stát zejména na dobré partě, spolehlivosti jed-
notlivců, vnitřní komunikaci a fungování kabiny jako týmu!
Podařilo se nám tedy po 4 letech založit oddíl mužů. Nemáme žádné ambice
v tabulce, hlavním cílem je stabilizovat kádr pro vycházející dorostence
našeho klubu. Všichni dobře víme, že nejbolestivější bude podzimní část
sezony. Přijďte podpořit dospěláckou skupinu naší krokodýlí farmy TJ Sokol
Němčice na domácí zápasy podzimu!

Sebranice – Němčice 3:4 přátelské utkání (5.8.)
Zcela premiérové utkání našich mužů, ke kterému jsme se dostavili v 17
hráčích. Svým tahem na branku se blýskl agilní Matěj Matoušek, který
nastřílel všechny 4 branky. V žádném případě nešlo o výsledek, ale prověřit
si u hráčů různé posty a zahrát si alespoň jeden zápas před ostrým startem
podzimní sezóny.

Radiměř – Němčice 0: 0 (0:0) okresní soutěž (13.8.)
Tentokrát premiéra nových dresů, k venkovnímu zápasu jsme odjeli dokonce
v 18 hráčích, standard III. třídy nakopávané míče, naše kombinační hra jim

dělala problémy. Výsledky neřešíme, cílem nejsou body, ale sehrát se. Svou
premiéru si za muže odchytal dorostenec Filip Brožek a odehrál Pavel Jůza.

Němčice – Vendolí 0:2 (0:2) okresní soutěž (20.8.)
Nečekané počasí, nečekané první dvě branky a nečekaná návštěvnost diváků,
kteří v takovém množství nechodí ani na krajský přebor! Že se první domácí
zápas stane takovým šlágrem fotbalu v okolí nečekali ani hráči, ani obsluha
našeho bufetu. Ten byl beznadějně vyprodán. Soupeř se netají tím, že si
myslí na postup do okresního přeboru. K tomu odpovídá i poměrně nabitý
kádr hráči z vyšších soutěží. Za zmínku rozhodně stojí posezení po zápasu
v kabině a stmelování party i po prohraném zápasu.

Koclířov – Němčice 5:6 (3:4) okresní soutěž (27.8.)
Naše družstvo nezklamalo ani v tomto kole, kdy se místo deště strhla neu-
věřitelná přestřelka. Po dvou gólech vstřelil Matěj Matoušek, David Fikejz a
Martin Večeřa. Kopíruji komentář ze Svitavského deníku: Naopak
v Koclířově o góly nouze nebyla, spíše to vypadá, že se tam snad hrál hokej.
Málokdy vídaná jedenáctibranková přestřelka (a to všechny góly padly do 69.
minuty) skončila těsným úspěchem pro Němčice a domácí mohli jen kroutit
hlavami, protože dát pět gólů a přesto prohrát, to se také sotva kdy povede.

Němčice – Staré Město 5:2 (2:1) okresní soutěž (3.9.)
Na domácím pažitu jsme přivítali historickou zálohu Moravský Třebová C,
která na nás zkoušela hru nakopávaných míčů, kterým jsme dokázali odolat
a kombinační hrou jsme si došli pro vítězství. Golově se prosadilo naše
mládí, když po dvou gólech přidali Lipavský a Pavliš a jednu branku J.
Sršeň. Diváci mohli být spokojeni s předvedenou hrou.

Sebranice – Němčice 1:1 (1:0) okresní soutěž (10.9.)
Na soupeřově hřišti jsme nastoupili proti zcela jiné sestavě, s kterou jsme
hráli srpnový přátelák. Tento zápas nám herně vůbec nevyšel, pochvalu
zaslouží Láďa Hondl, který v bráně dokázal vykrýt velké množství sebra-
nických akcí. Soupeř po létech trápení v okresní soutěži předvedl slušný
výkon a popravdě si zasloužil vyhrát. Remízu pro nás vystřelil 8 min před
koncem zápasu důrazný Roman Kopecký.

- Lukáš Pavliš

14. němčický pivní triatlon - Malí, velcí, kypří, tencí …
Dovolte mi napsat pár slov k letošnímu 14. ročníku němčického pivního tri-
atlonu. Jako tradičně jsme se sešli poslední pátek v srpnu. Byl jsem mile
překvapen, kolik máme v té naší vesničce střediskové sportovců, neboť
se nás sešlo rovných 14. Zatím největší číslo od znovuobnovení tohoto nád-
herného sportu, kde je potřeba mít nejen něco ujeto a uběhnuto, ale také vyp-
ito. Musím podotknout, že se letos zúčastnil i závodník mladší 15-ti let a
mezi partou ostřílených bardů si nevedl vůbec špatně.
Soutěžilo se tradičně ve třech disciplínách: běh, jízda na kole a pití piva.
Závod jsme odstartovali během s hromadným startem, přičemž jsme
se i popasovali s tím, že nám selhala startovací pistole. Trať, která vedla skrz
vesnici až k „ovečkám“ a zpět kolem školy byla dlouhá cca 2,5 km. Ačkoliv
nějaký šprýmař jednu šipku otočil směrem do pole, ostřílení hoši se
nenechali zmást a úspěšně dorazili do cíle.
Po běhu rychle přezout, vzít helmu a vyrazit na kolo směr Česká Třebová.
Letos jsme si vyzkoušeli závodní trať, která se jela na mistrovství cyklistiky
ČR a SR mužů do 23 let cca. měsíc před námi. Trasa měřila cca. 21,5 km
s převýšením 418 m. Je až neuvěřitelné, jak je ten náš člupecký kopec prud-
ký. Dokonce někteří závodníci byli donuceni slézt z kola, přičemž svojí
chůzí doháněli šlapající vytrvalce. Po překonání i zhořského kopce jsme si
užili sjezd do České Třebové a hned za Pewagem doprava a „davaj“ směr

Kozlov. Nahoře na Kozlově, ačkoliv nohy byly zakyselené, nás čekal pří-
jemný pocit, protože zbytek závodní trasy: Pazucha-Suchá-Vlkov-Němčice
se jela většinou pod kopec.
Konečně jsme dorazili celí „ufunění“ zpět do KD a zde nás po výkonu
čekala sladká, pro někoho hořká odměna v podobě tří „lahváčů“. Je velmi
zajímavé pozorovat rozdílné strategie pití piva. Někteří závodníci si pivo
vychutnávají bez ohledu na běžící čas, někteří velmi koncentrovaně polyka-
jí každý doušek a někteří to do sebe tlačí s výrazem, že brzy umřou.
Jsem velice rád, že všichni dokončili závod v pořádku a s úsměvem na rtu –
a to je důležitější než samotné pořadí závodníků. Nevím proč, ale po sportu
to pivo chutná jinak, tak nějak líp. 
Na závěr mi dovolte poděkovat všem sponzorům, díky kterým jsme měli
o co závodit, ale také holkám z KD ‑čka za super zázemí s vynikajícím
jídlem. Dále bych rád poděkoval všem kamarádům, kteří na triatlonu
pomáhají, ať už se stopkami v ruce, s výstražnou vestou na silnici nebo
prostě při odebírání a skladování kol závodníkům. A nejvíc děkuji Jítě
za podporu, protože jsem před závodem nervózní a protivnej.

kategorie muži kategorie do 15-ti let
1. Martin Gyömber st. 1. František Veselý ml.
2. Ivan Škeřík st.
3. Jakub Marek                                          - Za rok nashledanou, Kuba M.


